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Miljø- og Planlægningsudvalget har i brev af 17. juni 2009 stillet mig følgende 
spørgsmål nr. 577 alm. del, som jeg hermed skal besvare.

Spørgsmål 577:

Vil ministeren oplyse, om ministeren er enig i Europa-Kommissionens 
vurdering (Kommunikation om afskovning, okt. 2008) af problemerne ved at 
inkludere skovkreditter i kvotemarkedet, om Danmark støtter Kommissionens 
forslag, om at skovkreditter holdes ude af kvotemarkedet som minimum indtil 

2020, og hvordan Danmark - i bekræftende fald - arbejder for at fremme 
kommissionens holdning i de internationale klimaforhandlinger?

Svar:

Jeg er enig med Europa-Kommissionen i, at der er meget usikkerhed på både 

udbuds- og efterspørgselssiden ved at skovkreditter inkluderes i kvotemarkedet 
og derfor er jeg også enig i, at vi med fordel kan begynde med at afprøve, 
hvordan skovkreditter kan anvendes til at opfylde landeforpligtelser i en 
post2012 aftale og det har vi bedt Europa-Kommissionen om at vurdere 

nærmere. Samtidig er det vigtigt at understrege, at der er kommet flere forslag 
frem siden oktober 2008, der på forskellig vis forsøger at adressere de 
problemer som Europa-Kommissionen peger på i dens vurdering, og det er 
vigtigt at se på alle muligheder for finansiering af reduktioner af emissioner fra 

afskovning og skovødelæggelse. Her til kommer hele spørgsmålet om hvorvidt 
denne type kreditter kan regnes som permanente og om der i den forbindelse 
følger en ansvarsoverdragelse med ved at handle med REDD kreditter, hvilket 

også vil gøre det vanskeligt at inkludere dem i kvotemarkedet.  

Med venlig hilsen

Connie Hedegaard
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